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Zápisnica č. 29 zo zasadnutia Výboru Snemu SAV, 
ktoré sa konalo 15. 11. 2010 

 
 
Prítomní: I. Budinská, K. Iždinský, J. Klačka, K. Kollár, M. Koóš, Z. Magurová,  

P. Matiašovský, D. Podmaková, P. Pristaš, J. Sedlák 

Program: 1. Otvorenie 
2. Schválenie programu 
3. Informácia z 19. zasadnutia P SAV zo dňa 11. 11. 2010 
    (D. Podmaková, M. Koóš) 
4. Rokovanie o materiáli Návrh Zásad tvorby rozpočtu rozpočtových 
    organizácií  a určenia príspevku príspevkovým organizáciám SAV 
    v roku 2011 
5. Prerokovanie materiálov o skúsenostiach s implementáciou ŠF 
6. Rokovanie s podpredsedníčkou SAV V. Rosovou 
7. Rôzne 
8. Záver 

 
Ad 1. Zasadnutie výboru snemu o 13.35 hod. otvorila a ďalej viedla predsedníčka Snemu 

SAV D. Podmaková. 
 

Ad 2. S predloženým návrhom programu členovia výboru súhlasili a nenavrhli žiadne 
doplnky. Za zapisovateľa 29. zasadnutia bol určený M. Koóš a za overovateľa       
K. Kollár. 
 

Ad 3. O rokovaní na 19. zasadnutí Predsedníctva SAV, ktoré sa konalo 11. 11. 2010, čle-
nov výboru oboznámili M. Koóš a D. Podmaková. Informovali najmä o tom, že P 
SAV na svojom zasadnutí: 

• vzalo na vedomie informáciu o riešení škôd na VÚ SAV následkom požiaru; z 
celkových nákladov 641 466,12 € uhradila SAV 224 162 €; 

• schválilo pridelenie finančných prostriedkov na základe požiadaviek organizácií 
na zvýšenie rozpočtu v roku 2010 (havárie, dotácie, pôžičky); schválený bol tiež 
rozpis Fondu údržby a opráv v roku 2010; 

• rokovalo o materiáli Návrh Zásad tvorby rozpočtu rozpočtových organizácií a 
určenia príspevku príspevkovým organizáciám SAV v roku 2011; o jeho schvá-
lení sa nehlasovalo; 

• schválilo uvoľnenie finančných prostriedkov z položky vyčlenenej pre Komisiu 
SAV pre životné prostredie na likvidáciu starých ekologických záťaží; 

• schválilo zmenu uznesenia P SAV č. 373 tak, že novo vypočítané koeficienty 
pre rozdelenie finančných prostriedkov na komisie VEGA sa zaokrúhlia na dve 
desatinné miesta; 

• schválilo uskutočnenie seminára Európsky evalvačný protokol – hodnotenie vý-
skumných organizácií, ktorý sa uskutoční  30. 11. 2010; hlavným prednášate-
ľom bude Dr. R. Klein, výkonný riaditeľ ALLEA; návrh uskutočniť akreditácie 
organizácií SAV až v roku 2012 bol po diskusii stiahnutý z rokovania; 

• rokovalo o návrhu na vypísanie výberového konania na obsadenie funkcie 
riaditeľa THS ÚSV SAV; uložilo, aby návrh na riešenie vzniknutej situácie 



 2

predložilo III. OV SAV na rokovanie per rollam, resp. na riadne nasledujúce 
zasadnutie P SAV; 

• schválilo návrh zloženia a štatút Komisie SAV pre vesmírne aktivity; 

• vzalo na vedomie informáciu o vybraných aspektoch kvalifikačnej štruktúry 
pracovníkov ústavov SAV; 

• s pripomienkami súhlasilo s predloženým návrhom webovej stránky SAV; ulo-
žilo zapracovať pripomienky a pripraviť prechod na novú webovú stránku; 

• súhlasilo s predloženým návrhom na optimalizáciu využitia nehnuteľného ma-
jetku v správe organizácií SAV; 

• prerokovalo návrh nového cenového výmeru za ubytovanie v ubytovacích za-
riadenia SAV, ktorý počíta s miernym zvýšením cien; odporučilo vypracovať 
prehľad nákladovosti (analýzu) jednotlivých zariadení (včítane KC Smolenice) a 
materiál znova predložiť na rokovanie P SAV; 

• s pripomienkami vzalo na vedomie predložený návrh na podporu činností ve-
deckých spoločností pri SAV od 1. 1. 2011 a uložilo zorganizovať pracovné 
stretnutie členov P SAV, ETO Ú SAV a Rady vedeckých spoločností, resp. 
predsedov spoločností za účelom dohody spoločného postupu; 

• vzalo na vedomie čerpanie finančných prostriedkov v položke doktorandské 
štúdium a schválilo zvýšiť doktorandom, ktorí sú v dennej forme štúdia mini-
málne pol roka štipendium v mesiaci november o 400 €; ušetrené financie po-
skytnúť do centrálnych zdrojov. 

 Výbor snemu vzal na vedomie informácie o rokovaní P SAV. 

Ad 4. Výbor Snemu SAV rokoval o materiáli Návrhu Zásady tvorby rozpočtu rozpočto-
vých organizácií a určenia príspevku príspevkovým organizáciám SAV v roku 2011. 

 Výbor snemu konštatoval, že materiál Návrh Zásad tvorby rozpočtu 
rozpočtových organizácií a určenia príspevku príspevkovým organizáciám SAV 
v roku 2011 nespĺňa požiadavky výboru na zmeny štruktúry Zásad... , ktoré by 
zohľadňovali avizované zníženie rozpočtovej kapitoly SAV; výbor očakáva jeho 
dopracovanie - najmä doplnenie resp. spresnenie relevantných údajov. 
 

Ad 5. Výbor snemu prerokoval materiál Návrhy na zníženie náročnosti administrácie, prí-
pravy a implementácie projektov a zvýšenie efektívnosti čerpania finančných pro-
striedkov zo ŠF v rámci OPVV, ktorý poskytla členom výboru podpredsedníčka 
SAV V. Rosová počas zasadnutia. Materiál spracoval Ú SAV na základe výzvy a 
podľa tabuľky Ministerstva školstva, vedy, výskumu a športu SR. 

 Výbor snemu konštatuje, so zreteľom na aktuálne prebiehajúce rokovanie me-
dzi SAV a MŠVVaŠ SR o zefektívnení administrácie pri príprave a implemen-
tácii projektov ŠF OPVV a situáciu, že nedostal v termíne požadovaný podkla-
dový materiál, že zvolanie mimoriadneho Snemu SAV by bolo neproduktívne. 
 

Ad 6. Výbor snemu rokoval s podpredsedníčkou SAV V. Rosovou najmä o týchto témach: 

• Návrh Zásad tvorby rozpočtu rozpočtových organizácií a určenia príspevku prí-
spevkovým organizáciám SAV v roku 2011: 

� zásady budú sfinalizované, až keď bude známy štátny rozpočet schválený v 
NR SR; 
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� pridelené kapitálové prostriedky budú použité na stavebné akcie a havárie, ne-
uvažuje sa s nákupom prístrojovej techniky; 

� mzdové prostriedky - zatiaľ zníženie predstavuje 3.5 %;  podpredsedovia OV 
SAV navrhli viazanie do výšky 6 %, aby sa vytvorila rezerva pre diferencova-
nú podporu organizácií podľa kritérií, ktoré budú schvaľované spolu so Zása-
dami rozpisu rozpočtu na rok 2011  Predsedníctvom SAV a Snemom SAV; 

� servisné a špecializované pracoviská by mali mať rozpočet MP upravený o 
percentuálnu hodnotu podľa skutočne prideleného rozpočtu SAV na rok 2011; 
krízový scenár na riešenie situácie, keby schválený rozpočet SAV bol ešte niž-
ší ako je navrhnutý v doterajšej podobe, P SAV zatiaľ nemá; 

� akreditácia - ešte nie je isté, či  bude  v roku 2011; evalvačné semináre budú; 

� Centrá excelentnosti SAV - Rada pre CE SAV ohľadne nových centier ešte 
nezasadala - podľa podpredsedníčky SAV E. Majkovej sú neefektívne a mali 
by sa transformovať na podporu centier v rámci ŠF alebo podporu tzv. 
"research groups" alebo na podporu mladých vedeckých pracovníkov (tretí 
návrh je zatiaľ najreálnejší); 

� valorizácia platov sa bude realizovať podľa výsledku rokovaní partnerov          
k vyššej kolektívnej zmluve. 

• Návrhy na zníženie náročnosti administrácie, prípravy a implementácie projektov 
a   zvýšenie efektívnosti čerpania finančných prostriedkov zo ŠF v rámci OPVV: 

� materiál, ktorý vypracoval referát ŠF  pri Ú SAV bol odoslaný Mgr. Klindovi 
(generálny  riaditeľ sekcie európskych záležitosti MŠ SR), ale nie sú v ňom 
zahrnuté podnety od podpredsedníčky E. Majkovej, ktorá ich odoslala samo-
statne. 
 

Ad 7. Predsedníčka Snemu SAV po prerokovaní možných termínov konania plenárneho 
zasadnutia Snemu SAV vo výbore snemu, ako aj s členmi P SAV (na 19. zasadnutí 
P SAV) stanovila dátum najbližšieho zasadnutia Snemu SAV na stredu 15. decem-
bra 2010 v aule SAV na Dúbravskej ceste č. 9 v Bratislave. Predbežne bol začiatok 
rokovania stanovený na 9.30–10.00 hod. Čas začiatku sa spresní na najbližšom za-
sadnutí Výboru Snemu SAV. 

Vzhľadom na ZPC predsedníčky snemu sa na 6. zasadnutí Vedeckej rady SAV, kto-
ré sa bude konať 24. 11. 2010, zúčastní K. Iždinský.  

K. Iždinský bude  D. Podmakovú zastupovať v čase jej neprítomnosti v SR, t. j.  od 
20.11. do 26. 11. 2010. 
 

Ad 8. Predsedníčka Snemu SAV D. Podmaková poďakovala prítomným za aktívne roko-
vanie a zasadnutie Výboru Snemu SAV ukončila o 17.20 hod. 

Nasledujúce zasadnutie Výboru Snemu SAV sa bude konať v pondelok 29. novem-
bra 2010 o 13.30 hod. 

 
 
V Bratislave 15. 11. 2010 
         Dagmar Podmaková 
               predsedníčka Snemu SAV 
Zapísal: M. Koóš 
Overil:  K. Kollár 


